
Opvolging aanbevelingen (peilmoment augustus 2017) 
Opgave Ministerie voor Wonen en Rijksdienst (WenR) 

Energielabel voor koopwoningen (18 mei 2016)

Aanbeveling uit onderzoek van 

de Algemene Rekenkamer

Toezegging van bewindspersoon Nawoord van   

Algemene Rekenkamer

Stand van zaken op aanbeveling 

Aan de minister van WenR

Wij bevelen de minister voor WenR 

aan om maatregelen te treffen om 

de betrouwbaarheid van het ener-

gielabel te verbeteren. Dit kan bij-

voorbeeld door meer dan tien 

toetspunten te kiezen, door het aan-

tal te bewijzen maatregelen te ver-

hogen (minder vrijstellingen)en 

door toezicht te houden op de kwa-

liteit.

De minister voor WenR deelt onze 

constatering dat de betrouwbaar-

heid van het energielabel verder kan 

worden verbeterd. Bij het vereen-

voudigen van het energielabel is het 

zoeken naar een balans tussen laag-

drempeligheid en kwaliteit. De 

minister geeft aan dat het vergroten 

van het aantal toetspunten of het 

aantal bewijzen voor het energiela-

bel hogere administratieve lasten en 

ontwikkelingskosten met zich mee 

zal brengen. Daarnaast hoeft dit vol-

gens de minister niet te betekenen 

dat de betrouwbaarheid automa-

tisch omhoog gaat. Ten aanzien van 

het toezicht geeft de minister aan 

dat dit in het huidige systeem al in 

de praktijk is gebracht: de Inspectie 

Leefomgeving en Transport (ILT) 

houdt toezicht op zowel de aanwe-

zigheid van een definitief energiela-

bel bij oplevering, verkoop of 

verhuur van een woning als op de 

kwaliteit van de controles door 

erkend deskundigen.

De toezeggingen die de minister 

doet om de kwaliteit van het ener-

gielabel te versterken zijn beperkt. 

Deze acties beperken zich tot het 

wegnemen van enkele onvolkomen-

heden in de systematiek van labels 

aanvragen en toekennen. De minis-

ter geeft aan dat de meer ingrijpen-

de maatregelen zoals wij die 

aanbevelen niet gewenst zijn omdat 

dit hogere administratieve lasten en 

ontwikkelingskosten met zich mee-

brengt. Wij achten de afweging  

tussen die lasten en de betrouw-

baarheid van het energielabel een 

zaak tussen minister en parlement.

WenR - Actie is afgerond1



Aanbeveling uit onderzoek van 

de Algemene Rekenkamer

Toezegging van bewindspersoon Nawoord van   

Algemene Rekenkamer

Stand van zaken op aanbeveling 

Aan de minister van WenR

Wij bevelen de minister voor WenR 

aan om dit type onderzoek (enquête 

onder huiseigenaren)over één of 

twee jaar te herhalen om te kijken of 

huiseigenaren meer waarde gaan 

toekennen aan het energielabel. 

Daarbij bevelen wij aan om dit ver-

volgonderzoek zo in te richten dat 

niet alleen wordt getoetst of het 

energielabel werkt of niet, maar ook 

wat de redenen zijn. Zo kan - als 

blijkt dat de effecten ook op de lan-

gere termijn nog steeds gering zijn - 

overwogen worden om de regeling 

aan te passen.

De minister onderkent het belang 

van het monitoren van de effecten 

van het energielabel onder huiseige-

naren. Zijn verwachting is dat de 

effecten zullen toenemen naarmate 

huiseigenaren meer gewend raken.

aan het energielabel in het aan- en 

verkoopproces van een woning. De 

minister laat daarom in 2017 een 

vervolgonderzoek naar de effecten 

en de achterliggende redenen uit-

voeren.

WenR - Actie is in uitvoering2

1  Bij brief van 28 november 2016 heeft de minister voor Wonen en Rijkdienst de Tweede Kamer geïnformeerd over de eerste controles op het werk van de erkend deskundigen die de 
bewijslast voor energielabels keuren. 

2  Onderzoek naar het effect van het energielabel en de achterliggende redenen hierbij wordt in 2017 uitgevoerd. Over de resultaten van het onderzoek zal de Tweede Kamer na de zomer 
worden geïnformeerd.


